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[Glistrup] 

Hvis Socialdemokratiet har et forslag om 
skattelettelse, lad da så Socialdemokratiet selv 
fremsætte forslaget, og så kan vi se på, om det 
skal ind som skattelettelse eller ej, men at bruge 
den arbejdsmetode at få koblet denne regering, 
som har sat verdensrekord i skattetryk og fort- 
sætter med at føre skatteforhøjelsespolitik, ind 
på en sådan opgave, det er i hvert tilfælde 
uhensigtsmæssigt for dem, der virkelig ønsker 
at opnå skattelettelser. 

Ud fra de betragtninger er jeg kommet til det 
resultat, at jeg vil stemme nej til det foreliggen- 
de forslag. Og så venter jeg spændt på, hvad So- 
cialdemokratiet kan komme med, når vi næste 
gang samles herinde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning 
forkastedes, idet 57 (S og SF) stemte for, 72 
(KF, V, FP, RV, CD og KRF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 242: 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift af 

visse olieprodukter. 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jens Thoft (SF): 
SF kan ikke medvirke til forslaget. På den 

ene side er det jo godt, vi får stoppet farcen, på 
den anden side er det skidt, at det først sker i 
morgen fra midnat, og på den tredje side er det 
særdeles uheldigt, at de sociale kompensatio- 
ner kun gælder én gruppe, nemlig pensionister- 
ne, men ikke alle andre. 

På den baggrund vil SF undlade at stemme 
ved den afsluttende afstemning. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 

vedtoges med 112 stemmer (S, KF, V, FP, RV, 
CD og KRF) mod 2 (Mogens Elvensø (FP) og 
Glistrup (FP)); 17 (SF) stemte hverken for eller 
imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 243: 
Forslag til lov om ændring af lov om social 

pension. (Tillæg til dækning af petroleumsafgift). 
Af socialministeren (Aase Olesen). 
(Fremsat 13/8 90. Første behandling 13/8 

90. Betænkning 13/8 90. Anden behandling 
13/8 90. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 244: 
Forslag til lov om ændring af  realkreditlov og 

lov om stempelafgift m.v. (Forlængelse aff oran- 
staltninger til imødegåelse af tvangsauktioner 
samt stimulering af  omsætningen af ejerboliger). 

Af boligministeren (Agnete Laustsen). 
(Fremsat 13/8 90. Første behandling 13/8 

90. Betænkning 13/8 90. Anden behandling 
13/8 90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Forhandling 

Glistrup (FP): 
Ud af de godt en million enfamiliehusejere, 

vi har i landet, er det jo ret givet, at et tal om- 
kring de 10 pet., måske lidt mindre, sidder i me- 
get store uforskyldte vanskeligheder. Det har 
derfor været særdeles bedrøveligt, at regerin- 
gen igennem meget lang tid ikke ville gøre no- 
get ved det, og specielt kæntrede det jo meget 
kraftigt, da man i samlingen 1988-89 fik trukket 
det hele ud på, at der skulle være udvalgsbe- 
handlinger osv. 

Det, som selvfølgelig vil være det helt ratio- 
nelle, vil være at angribe ondet ved dets rod, 
nemlig den urimelige skærpelse af rentefra- 
dragsreglen, der fandt sted pr. 1. januar 1987. 
Det er jo dér, vi har basis for de ulykker, som er 
faldet over parcelhusejerne, og derfor vil den 
eneste rationelle måde at løse det her på være at 
vende tilbage til den lovgivning, som vi havde 
om fuld rentefradragsret, eller i hvert fald så 
megen rentefradragsret som muligt. Kun på 
den måde kan man opnå, at parcelhusejerne 
kommer i den stilling, som de med rette kunne 
forudse de skulle være i, da de foretog deres 
køb, og kun på den måde vil man virkelig kun- 
ne løse det problem, der her er tale om. 

Derudover kan man selvfølgelig finde noget, 
der praktisk kan lette det, f.eks. det forslag, som 
Fremskridtspartiet fremsatte i maj måned -  B 
75 hedder det -  om, at man kan få tvangsauk- 
tionsproceduren gjort langt mere human og 
menneskelig. Der er masser af måder, hvorpå 
man kan klare de betrængte parcelhusejeres 
forhold. 

Men det var regeringen jo ikke til at drive til, 
og da det derfor også i samlingen 1989-90 så ud 
til at ebbe ud ved, at regeringen kunne krybe 
udenom på samme måde, som den havde gjort i 
1988-89, så måtte man i midten af maj måned 
1990 nøjes med en skrabet discountløsning 
med en tidsbegrænset stempelfrihed for nogle 
få måneder og noget med, at nogle lån kunne 
være 30-årige i stedet for 20-årige, og andre ba- 
gateller, som, bevares, kunne hjælpe noget og 
trække i den rigtige retning, og som derfor måt- 
te støttes, men som ikke var løsningen, og hvor 
man så måtte trøste sig med, at nu kan man fin- 
de en løsning på de spørgsmål, når man samles 
igen efter sommerferien. 

Den genistreg, som regeringen så har gjort i 
sine forsøg på at trække al hjælp til parcelhus- 
ejerne ud mest muligt, er, at nu har man så med 
dette forslag villet lamme Folketinget i yderli- 
gere 4 måneder, sådan at man reelt først kan 
komme til at nå frem til, hvad der virkelig kan 
gavne parcelhusejerne, engang i begyndelsen 
af 1991, og så har det været jul og nytår, og så 
kommer vi såmænd frem til både påske og må- 
ske også pinse, før der bliver foretaget noget. 

Derfor er det sådan set særdeles sørgeligt, at 
regeringen har stillet det forslag, som vi nu skal 
stemme om, for det medfører meget let, at den 
effektive hjælp til parcelhusejerne ikke kan 
gennemføres nu, og derfor måske, at et femci- 
fret antal, i hvert fald adskillige tusinde, parcel- 
husejere kommer på tvangsauktion, fordi det 
hele låses fast i 4 måneder. 

På den anden side er det da selvfølgelig bed- 
re, at der i hvert fald sker noget, selv om det alt- 
så er så fattigt og magert og pauvert, som dette 
forslag er udtryk for, inden for de 4 måneder. 
Og når det ikke kan være anderledes, når situ- 
ationen, som vi står i i dette øjeblik ved tredje 
behandling, er blevet låst fast, sådan at vi ikke 
kan yde effektiv hjælp til parcelhusejerne, men 
dog kan yde en lille beskeden hjælp til gavn for 
nogle parcelhusejere, så er jeg kommet til det 
resultat, at jeg for mit vedkommende vil stem- 
me for, at man i hvert tilfælde tager den pauvre 
hjælp og altså stemmer ja til lovforslaget. 

Men jeg gør det med et meget tungt hjerte, 
for vi sender tusindvis af parcelhusejere på 
tvangsauktion ved at vedtage dette forslag i ste- 
det for at gøre noget effektivt. Lad os håbe, at 
vi, når vi mødes ved næste milepæl i begyndel- 
sen af 1991, så i hvert tilfælde kan få gjort noget 
effektivt til at klare parcelhusejernes proble- 
mer. Men med tungt hjerte tror jeg, man skal 
stemme ja til dette forslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 113 stemmer (S, KF, V, FP, RV, 
CD og KRF) mod 17 (SF). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 
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Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

I perioden 1/6-13/8 90 blev der foretaget 
ændringer i følgende udvalg: 

Det Udenrigspolitiske Nævn (1/6 90): 
Udtræder: Pelle Voigt (SF) 
Nyt medl.: Riishøj (SF) 
Udtræder: Riishøj (SF) 
Ny stedf.: Pelle Voigt (SF) 

Miljø- og Planlægningsudvalget (31/5 90): 
Udtræder: Eva Fatum (S) 
Ny stedf.: Hjortnæs (S) 

Boligudvalget (1/6 90): 
Udtræder: Taanquist (S) 
Ny stedf.: Helen Beim (S) 

Trafikudvalget (1 /6 90): 
Udtræder: Løvig Simonsen (S) 
Nyt medl.: Stavad (S) 

Kommunaludvalget (6/6 90): 
Udtræder: Ingrid Rasmussen (S) 
Nyt medl.: Jytte Hilden (S) 

Kommunaludvalget (7/6 90): 
Udtræder: Jytte Hilden (S) 
Nyt medl.: Ingrid Rasmussen (S) 

Forskningsudvalget (7/6 90): 
Udtræder: Annebeth Runge Svendsen (V) 
Ny stedf.: Niels Anker Kofoed (V) 

Det Sikkerhedspolitiske Udvalg (7/6 90): 
Udtræder: Annebeth Runge Svendsen (V) 
Ny stedf.: Niels Anker Kofoed (V) 

Markedsudvalget (7/6 90): 
Udtræder: Sønderby (V) 
Nyt medl.: Niels Anker Kofoed (V) 

Uddannelsesudvalget (7/6 90): 
Udtræder: Anna Lise Vesterby (V) 
Nyt medl.: Povl Brøndsted (V) 

Landbrugs- og Fiskeriudvalget (7/6 90): 
Udtræder: Svend Heiselberg (V) 
Nyt medl.: Mejdahl (V) 
Udtræder: Mejdahl (V) 
Ny stedf.: Svend Heiselberg (V) 

Landbrugs- og Fiskeriudvalget (11/6 90): 
Udtræder: Sønderby (V) 
Nyt medl.: Svend Heiselberg (V) 
Udtræder: Svend Heiselberg (V) 
Ny stedf.: Sønderby (V) 

Udvalget for Forretningsordenen (14/6 90): 
Udtræder: Arne Melchior (CD) 
Nyt medl.: Bente Juncker (CD) 

Sundhedsudvalget (15/6 90): 
Udtræder: Ingrid Rasmussen (S) 
Nyt medl.: Lone Møller (S) 
Udtræder: Lone Møller (S) 
Ny stedf.: Ingrid Rasmussen (S) 

Udvalget for Forretningsordenen (15/6 90): 
Udtræder: Bente Juncker (CD) 
Nyt medl.: Arne Melchior (CD) 

Finansudvalget (19/6 90): 
Udtræder: Behnke (FP) 
Nyt medl.: Glistrup (FP) 
Udtræder: Glistrup (FP) 
Nyt medl.: Behnke (FP) 

Miljø- og Planlægningsudvalget (28/6 90): 
Udtræder: Dorte Bennedsen (S) 
Nyt medl.: Rosing (S) 

Miljø- og Planlægningsudvalget (29/6 90): 
Udtræder: Rosing (S) 
Nyt medl.: Dorte Bennedsen (S) 

Kulturudvalget (4/7 90): 
Udtræder: Behnke (FP) 
Ny stedf.: Poulsgaard (FP) 

Markedsudvalget (13/7 90): 
Udtræder: Hjortnæs (S) 
Ny stedf.: Arne Jensen (S) 

Markedsudvalget (15/7 90): 
Udtræder: Arne Jensen (S) 



11383 Meddelelser fra formanden 11384 . 

[Formanden] 

Ny stedf.: Hjortnæs (S) 

Markedsudvalget (14/7 90): 
Udtræder: Rosing (S) 
Nyt medl.: Arne Jensen (S) 

Markedsudvalget (26/7 90): 
Udtræder: Arne Jensen (S) 
Nyt medl.: Rosing (S) 

Retsudvalget (9/8 90): 
Udtræder: Elsebeth Kock-Petersen (V) 
Ny stedf.: Niels Anker Kofoed (V) 

Skatteudvalget (13/8 90): 
Udtræder: Eva Fatum (S) 
Ny stedf.: Poul Nielson (S) 

Skulle det blive nødvendigt at indkalde Fol- 
ketinget til flere møder i dette folketingsår, vil 
meddelelse om tidspunkt og dagsorden blive 
tilstillet medlemmerne skriftligt. 

Jeg ønsker medlemmer og medarbejdere en 
fortsat god sommer! 

Mødet hævet kl. 1.15 


